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Närvarande            
 

  Ledamöter

Torun Boucher (V), ordförande   

Mirja Räihä (S) 

Bo Hansson (S) 

Sven Britton (S) 

Christopher Ödmann (MP) 

Eivor Karlsson (MP) 

Dennis Wedin (M) 

Alexandra Östback (M) 

Elisabeth Bäckström (M) 

Paul Géara (M) 

Ann-Katrin Åslund (FP) 

 

                       Ersättare:

Gisela Norrman (S), tjänstgörande 

Magnus Grönlund (S) 

Else-Marie Bjellqvist (S) 

Erik Malm (MP)   

Halit Azizoglu (MP) 

Johan Frantz (M) 

Alfred Askeljung (C) 

Britt Westerlind (KD), tjänstgörande 

 

  Förhinder:

Vice ordföranden Sofia Modigh (KD) samt ledamoten Rana Carlstedt 

(S) och ersättarna Elena Gonzales (V), Anita Lundin (M), Yvonne 

Riddervik (M) och Niklas Källberg (FP). 

 

Ersättarplatsen för (Fi) är från och med den 1 december 2015 vakant. 

 

Tjänstgörande ersättare:  

Britt Westerlind (KD) för Sofia Modigh (KD) och Gisela Norrman 

(S) för Rana Carlstedt (S) 

  

Närvarande tjänstemän:  

örvaltningschefen Ann-Christine Hansson, avdelningscheferna Raili F

Karlsson, AnnMarie Ståhl och Annelie Svensson samt 

nämndsekreteraren Barbara Ahlmark.  

I mötet deltog borgarrådssekreterare vid personal- och äldreroteln 

Lina Hultman och politisk sekreterare vid (KD):s kansli Mejke 

Runström. 
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§ 1 Närvarande 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) öppnar sammanträdet.  

 

Noteras närvarande ledamöter och ersättare.  

 

Nämndsekreteraren Barbara Ahlmark informerar om att 

ersättarplatsen för (Fi) är fortfarande vakant. 

  

Ordföranden informerar om förändringar i äldrenämndens 

sammansättning för år 2016. Ledamoten Bengt Roxne (S) har slutat. 

Tidigare ersättaren för (S) Sven Britton blev invald som ledamot i 

äldrenämnden för (S) och som en ny ersättare för (S) invaldes 

Magnus Grönlund. Magnus Grönlund välkomnas i äldrenämnden.  
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§ 2 Val av justerare 

 

Ledamoten Dennis Wedin (M) utses att tillsammans med ordföranden 

Torun Boucher (V) justera dagens protokoll.  
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§ 3 Anmälan av protokollsjustering 

 

Anmäls att äldrenämndens protokoll från den 15 december 2015 har  

justerats den 28 december 2015.  

 

     

 

Äldrenämndens beslut 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 
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§ 4 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av 
dagordning 

 

Inga övriga frågor anmäls och dagordningen fastställs med den 

ändring att tilläggsärende § 20 behandlas efter ärendet § 13. 
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§ 5 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter och 
ersättare 

 

Inga skrivelser från äldrenämndens ledamöter eller ersättare anmäls. 
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§ 6 Förvaltningschefens information 

 

Avdelningschefen Raili Karlsson presenterar ärendet § 13 

Utvärdering och vidareutveckling av ersättnings- och 

tidsregistreringssystemet inom hemtjänsten – slutrapport och besvarar 

nämndens frågor.  
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§ 7 Svar på remiss av förslag till kompetensutveckling  

Remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 160-1550/2015 

Dnr 150-669/2015  

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen angående kompetensutveckling. 

 

            Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

den 22 december 2015.  

Kommunstyrelsen har fattat beslut om att avsätta 200 miljoner kronor 

för kompetensutveckling. Kompetensutvecklingen ska ske under flera 

år och målet är att höjda utbildningsnivån i stadens verksamheter så 

att kvaliteten i verksamheten och kompetensutvecklingen säkras. 

Utbildningsinsatserna ska i första hand genomföras inom den 

ordinarie linjeorganisationen.  

Äldreförvaltningen ställer sig bakom remissen och är positiva till 

förslagen att satsa på såväl grundläggande utbildningar som 

påbyggnadsutbildningar. Samtliga medarbetare och chefer inom 

stadens äldreomsorg behöver kontinuerlig kompetensutveckling för 

att kunna ha en hög kvalitet i omsorgen och möta de äldres och 

morgondagens krav på en god vård- och omsorg.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) yrkar bifall till 

gemensamt förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från Alfred 

Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (M), (L) och (KD) 

med stöd av ersättaryttrande från (C). 
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Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (M), (L) och (KD) med stöd av (C): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag till beslut 

enligt följande: 

 

”Vi föreslår äldrenämnden att besluta 

- att avslå förvaltningens remissvar 

- att istället ge äldreförvaltningen i uppdrag att skyndsamt ta 

fram en modell som möjliggör för privata utförare av 

äldreomsorg att ansöka om del av de kompetensutvecklings-

medel som staden avsatt för ändamålet 

- att därutöver anföra följande 

 

Staden har avsatt 200 miljoner kronor för kompetensutveckling av 

medarbetare inom Stockholms stad och främst inom 

verksamhetsområdena äldreomsorg, utbildning (skola) och 

socialtjänst. Medlen är avsedda för personal anställda inom 

Stockholms stad. I en skrivelse till äldrenämnden bad vi att 

äldrenämnden skulle ge äldreförvaltningen i uppdrag att utreda om 

Stockholms stads satsning på kompetensutveckling av 

äldreomsorgspersonal i egen regi är förenlig med 

konkurrensneutralitet och likställighet enligt kommunallagen. 

Äldreförvaltningen anser att stadens satsning på kompetensutveckling 

av äldreomsorgs-personal i egen regi är förenlig med principen 

likställighet enligt kommunallagen och reglerna om 

konkurrensneutralitet. Förvaltningen anser vidare att staden inte kan 

lämna bidrag till stadens entreprenörer/privata utförare då detta skulle 

utgöra otillåtet understöd till enskild näringsidkare. 

 

Vi inom allianspartierna anser att valfriheten inom äldreomsorgen 

endast kan betraktas som trovärdig och till gagn för samtliga äldre i 

Stockholms stad om stadens äldre kan välja mellan utförare som av 

staden får likvärdiga förutsättningar att bedriva god äldreomsorg. Det 

är för oss självklart att invånarnas skattemedel ska komma samtliga 

stadens utförare av äldreomsorg och därmed äldre i behov av omsorg 

tillgodo, inte enbart de äldre som väljer äldreomsorg i stadens egen 

regi och staden som utförare. Alla utförare av äldreomsorg – oavsett 

driftform – ska beredas möjlighet att söka medel ur 

kompetensutvecklingsfonden. 
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Majoriteten har skapat en kompetensutvecklingsfond som omöjliggör 

för privata utförare att söka medel ur. Det anser vi är en dålig modell 

och vi vill därför i ljuset av det vi anfört ovan att äldrenämnden 

beslutar att uppdra åt äldreförvaltningen att skyndsamt ta fram en 

modell som istället möjliggör även för privata utförare av 

äldreomsorg att ansöka om del av de kompetensutvecklingsmedel 

som staden avsatt för ändamålet. 

Därutöver anser vi att kompetensfonden skall vara en satsning utöver 

befintliga projekt och kompetensutvecklingsinsatser. Utbudet som 

framgår av förvaltningens remissvar är av samma karaktär som det 

som sker på kompetensutvecklingsområdet inom budgetram.” 
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§ 8 Remiss av förnyad överenskommelse gällande avtal 
mellan Stockholms stad och Stockholms läns landsting 
om WebbCare 

Remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 152-1797/2015 

Dnr 150-725/2015  

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på 

remissen angående förnyad överenskommelse gällande avtal 

mellan Stockholms stad och Stockholms läns landsting om 

WebbCare. 

 

            Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2015-12-08. 

Lagen (1990:1404) om kommunernas betalningsansvar infördes som 

en del av Ädelreformen och innebar att kommunerna fick överta 

ansvaret för insatser till patienter som inte längre behövde vårdas 

inom slutenvården. WebCare är ett it-stöd (it-objekt) som används av 

sjukhus, primärvård och kommunernas socialtjänst i Stockholms län 

för att samordna vårdplaneringen för en patient.  

WebCare utvecklades i syfte att effektivisera och kvalitetssäkra 

processen avseende vårdövergångar mellan Stockholms läns 

landsting och kommunerna i Stockholms län. Systemet infördes 

2003. För att kunna använda tjänsten behövs behörighet till WebCare 

i Elektroniska katalogen (EK) samt personlig inloggning med e-

tjänstekort eller e-legitimation. I Stockholms stad används systemet 

framförallt av stadens biståndshandläggare inom äldreomsorg och 

funktionshinder.  

Stockholms läns landsting (SLL) sade i december 2014 upp den 

nuvarande överenskommelsen om WebCare. I uppsägningen 

hänvisades till att SLL önskade omförhandla kommunernas del av 

ersättning för systemet. Nuvarande överenskommelse löpte ut 2015-

12-31.  

 

Äldreförvaltningen ställer sig bakom förslaget att Stockholms stad 

tecknar en förnyad överenskommelse med Stockholms läns landsting 

avseende it-stödet WebCare. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 Protokoll 

Sida 14 (39)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 1 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 26 januari 2016 

 

§ 9 Svar på remiss ”Riktlinjer för social investeringsfond i 
Stockholms stad” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 173-968/2015 

 

Dnr 150-671/2015 

 

       Äldrenämndens beslut 

 

 Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

            och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på  

            remissen ”Riktlinjer för social investeringsfond i Stockholms  

            stad”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2016-01-04. 

En social investeringsfond har inrättats i syfte att motverka social 

utsatthet. Samtliga förvaltningar i staden kan söka medel ur fonden 

för projekt som ska komplettera och stödja stadens ordinarie arbete 

med att förebygga social utsatthet samt utveckla nya arbetssätt och 

främja inventering av kunskapsbaserade arbetssätt.  

 

Äldreförvaltningen ställer sig bakom stadsledningskontorets förslag 

om riktlinjer för Stockholms stads sociala investeringsfond men 

förordar att modellen för återföring av förväntad utgiftsminskning ses 

över så att det finns förutsättningar att modellen fungerar 

ändamålsenligt i praktiken. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och tjänstgörande ersättaren Britt 

Westerlind (KD) yrkar bifall till gemensamt förslag till beslut med 

stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut om återremittering av ärendet till Stadsledningskontoret för 

ytterligare beredning. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns ett förslag 

på återremiss och två förslag till beslut: förvaltningens förslag till 
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beslut som stöds av (V), (S) och (MP) samt ett gemensamt förslag till 

beslut från (M) och (KD) med stöd av ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer först återremissyrkande mot avslag och finner att 

äldrenämnden avslog återremissyrkandet. 

 

Reservation från (L): 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot nämndens 

beslut att avslå återremissyrkandet till förmån för sitt eget förslag till 

beslut enligt följande: 

 

”Liberalerna föreslår äldrenämnden att besluta 

1. Att föreslå kommunstyrelsen att återremittera ärendet till 

stadsledningskontoret för ytterligare beredning i enlighet med vad 

som nedan sägs. 

 

2. Att anföra följande: 

Nyttan med en social investeringsfond beror på syftet. Om syftet med 

en social investeringsfond är att kunna finansiera tidiga insatser och 

långsiktiga projekt bör Stockholm, som en rik kommun med en stor 

budget, kunna finansiera sådana projekt inom ordinarie budget. 

 

Om syftet istället är att driva fram verksamhetsförbättringar och nya 

arbetssätt kan dock sociala investeringsfonder vara ett intressant sätt 

att finansiera sådana insatser. Liberalerna välkomnar förslag som gör 

det lättare att testa nya idéer och höja innovationstakten i offentlig 

sektor. 

 

Med det sagt finns det ett antal betydande oklarheter kring förslaget 

som ger upphov till starka invändningar. Det gäller framför allt 

förslaget om återföring, det vill säga att kostnadsbesparingar som 

uppstår som ett resultat av projekt som finansieras av fonden ska 

föras tillbaka till fonden från den nämnd där besparingarna uppstått. 

 

Vi ser en stor risk för att projekt som finansieras via fonden kommer 

att tränga ut kärnverksamheten i nämnderna. Om beräkningarna av 

kostnadsbesparingar är för optimistiska kommer nämnden att behöva 

ta pengar från verksamhet som enligt erfarenhet fungerar, och betala 

in till fonden för finansiering av projekt som kanske inte gör så 

mycket nytta. Lars Hultkrantz, professor i nationalekonomi vid 

Örebro universitet, pekar i en rapport för SNS (Studieförbund 

Näringsliv och Samhälle) på att svenska kommuner har 

grundläggande kunskaps- och kompetensbrister när det kommer till 

effektutvärdering. Detta är värt att ta på allvar. 
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Vår oro gäller i synnerhet om det är så att en nämnd som inte har 

ansökt om medel måste betala tillbaka pengar som anses vara en 

besparing, utan att nämnden har varit med och ansökt om projektet. 

 

I diskussionen kring sociala investeringsfonder nämns ofta vinster 

från investeringar i relation till kostnader som uppstår med ett 

nollalternativ. På kort sikt kan det till exempel vara en kostnad att 

sätta in en extra socialsekreterare för att fånga upp ungdomar på glid, 

men på lång sikt leder det till minskade sociala kostnader jämfört 

med att inte göra något alls. 

 

Problemet är dock att alternativet för en nämnd som ska betala 

tillbaka pengar inte är att göra ingenting alls, utan att använda de 

pengarna på beprövat sätt. Detta är den egentliga så kallade 

alternativkostnaden. Vi ser en risk i att projekt med viss men relativt 

låg nytta tar pengar från ordinarie välfungerande verksamhet. 

 

Vi anser sammanfattningsvis att kunskapsläget kring möjligheterna 

att genomföra korrekta effektutvärderingar borde klargöras, att 

regelverket kring återföring borde tydliggöras och att staden borde 

överväga någon annan lösning som är mindre byråkratisk.” 

 

Beslutsgång forts. 

Ordföranden Torun Boucher (V) ställer därefter förvaltningens 

förslag till beslut som stöds av (V), (S) och (MP) mot ett gemensamt 

förslag till beslut från (M) och (KD) med stöd av ersättaryttrande från 

(C) och finner att nämnden beslöt utan omröstning enligt 

förvaltningens förslag till beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (M) och (KD) med stöd av (C): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och tjänstgörande ersättaren Britt 

Westerlind (KD) med stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung 

(C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslår äldrenämnden att besluta 

- att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

- att som svar på remissen från kommunstyrelsen anföra 

följande: 

Det är klokt att finna framgångsrika former för det offentliga att 

arbeta förebyggande och proaktivt på det sociala området. Modeller 

som lyckas förena långsiktigt kloka åtgärder med god budgethållning 

vore till gagn för både den enskilde och för samhället i stort, genom 

att undvika stuprörstänkande till förmån för långsiktiga åtgärder. 
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Det krävs dock en hel del förtydliganden och förbättringar av de 

föreliggande riktlinjerna. För att sociala investeringar verkligen ska 

ge effekt och innebära konkreta förbättringar krävs att 

kunskapsbaserade arbetssätt används och att enbart åtgärder som har 

vetenskaplig evidens får stöd. Vi ser dessvärre en risk i att det sker en 

politisering av arbetet, då riktlinjerna föreskriver att den sociala 

hållbarhetskommission som den rödgrönrosa majoriteten har tillsatt 

ska identifiera angelägna projekt. Om den sociala 

hållbarhetskommissionen ska involveras i arbetet är det nödvändigt 

att en mångfald av experter och forskare knyts till kommissionen och 

att dessa har en bred trovärdighet och i största möjliga utsträckning är 

politiskt oberoende. De experter som kopplas till kommissionen 

måste därmed utses efter dialog med samtliga partier. 

 

De inkomna ansökningarna granskas av ett råd för sociala 

investeringar som vid behov ska ta hjälp av vetenskaplig kompetens. 

Här krävs en del avgörande klargöranden, främst vad gäller 

gränsdragningen i ansvaret mellan den sociala hållbarhets-

kommissionen och rådet för sociala investeringar, samt vilka som ska 

ingå i det sistnämnda rådet. Och varför ska såväl den sociala 

hållbarhetskommissionen som rådet för sociala investeringar anlita 

vetenskaplig kompetens? Det föreligger en stor risk att hela arbetet 

byråkratiseras. Enligt förslaget ska även två nya heltidstjänster 

tillsättas på stadsledningskontoret för att samordna arbetet med 

sociala investeringar. 

 

Enligt riktlinjerna för fonden ska de projekt som får stöd bidra till 

genomförandet av kommunfullmäktiges mål. Dessa mål är dessvärre 

otydligt och övergripande formulerade. Det föreligger även i detta 

avseende en risk för att det sker en politisering och projekt vars 

inriktning stämmer överens med majoritetens ideologiska 

utgångspunkter premieras snarare än vetenskapligt förankrade 

åtgärder. 

 

Äldreförvaltningen konstaterar att det kan vara svårt att beräkna hur 

stor utgiftsminskning en förebyggande åtgärd innebär. Vi instämmer i 

denna synpunkt. Det kan ta lång tid innan effekter syns och de kan, 

vilket förvaltningen framhåller, uppstå hos andra huvudmän. Det 

finns därmed en risk för godtycke vad gäller beräkningarna av vilka 

besparingar som faktiskt uppnås. Här krävs ytterligare 

förtydliganden. Det är även viktigt att tydligt klargöra att den 

förvaltning som ansvarar för ett projekt enbart ska återbetala de 

besparingar som har uppstått inom den egna förvaltningen. 
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Enligt riktlinjerna ska de inkomna ansökningarna analyseras utifrån 

ett genusperspektiv. Att välja ut just denna faktor är inte 

oproblematiskt. Självfallet ska de sociala investeringarnas 

sammantagna effekter gynna såväl kvinnor som män. Det finns dock 

en rad andra perspektiv som i så fall borde beaktas, till exempel ett 

åldersperspektiv eller om en åtgärd även gynnar personer med 

funktionsnedsättningar. Den vetenskapliga grunden måste stå i 

centrum för allt arbete med sociala investeringar. Först därefter, om 

två projekt har likvärdig evidens, bör ytterligare faktorer beaktas. 

 

Det är avslutningsvis viktigt att det civila samhället kan delta på 

samma premisser som kommunala verksamheter. En möjlighet att 

involvera det civila samhället ytterligare är att staden som 

komplement till den sociala investeringsfonden ser över möjligheten 

att även arbeta med så kallade ”social impact bonds” där de 

investerare som uppnår det resultat staden efterfrågar återfår insatsen 

samt en viss avkastning. Detta innebär att investeraren står för risken 

och att staden enbart behöver utbetala medel om efterfrågat resultat 

har uppnåtts.” 
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§ 10 Svar på remiss av arbetsmarknadsnämndens rapport 
”Utvärdering av feriejobb för unga” 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 149-1952/2015 

Dnr 150-761/2015 

 

       Äldrenämndens beslut 

 

  Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

 och överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på    

 remissen av arbetsmarknadsnämndens rapport ”Utvärdering   

 av feriejobb för unga”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat 

2015-12-22. 

I syfte att utveckla stadens satsning på feriejobb för ungdomar har 

arbetsmarknadsnämnden på uppdrag av kommunfullmäktige 

genomfört utvärderingar med fokus på kvaliteten i de feriejobb som 

erbjuds, tillgången på feriejobb över staden och vilka effekter som 

uppnåtts samt att i samverkan med näringslivet öka antalen 

arbetstillfällen. 

 

Kommunstyrelsen har i remiss begärt äldrenämndens yttrande 

angående arbetsmarknadsnämndens rapport ”Utvärdering av 

feriejobb för unga”. 

 

Äldreförvaltningen ser positivt på arbetsmarknadsnämndens förslag 

till åtgärder för att öka kvalitetet och tillgång på feriejobb.  

Äldreförvaltningen håller med om att det är viktigt att stadens 

nämnder och bolag samverkar för att så långt som möjligt kunna 

erbjuda ungdomar feriejobb i enlighet med stadens riktlinjer. Att 

ungdomar med olika bakgrund och förutsättningar ska ges möjlighet 

till meningsfullt arbete och att tillgången till feriejobb ska vara 

likvärdig över staden. För att underlätta arbetet kring rekrytering och 

matchning krävs ett gemensamt administrativt system, bra rutiner och 

arbetssätt vilka ska vara väl kommunicerade med stadens 

sommarjobbshandläggare. Vidare anser äldreförvaltningen att det 

krävs ett utpekat samordningsuppdrag, enhetliga riktlinjer samt 

tydlighet kring den administrativa processen och uppdraget som 

helhet. Återkommande utvärdering och uppföljning säkerställer att de 

feriejobb som staden erbjuder är av god kvalitet.  
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Avslutningsvis vill äldreförvaltningen understryka vikten av att 

framhålla Stockholms stad som en bra framtida arbetsgivare för att 

attrahera morgondagens arbetskraft. De positiva effekter som kan 

uppnås på sikt genom att tillhandahålla feriejobb av god kvalitet är 

således till nytta för både ungdomar och för stadens verksamheter, 

idag och i framtiden. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryttrande från Alfred 

Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt utan 

omröstning enligt förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från M, L och KD med stöd av ersättaryttrande 

från (C): 

”Jobb skapar framtidstro och jobb skapar integration. Det har varit 

bra att Alliansen kraftigt har byggt ut antalet feriejobb med störst 

fokus på de ungdomar som behöver det mest. Frågan är dock om 

majoriteten har lyckats förvalta detta på bästa sätt. Man har byggt ut 

antalet jobb kraftigt men kvaliteten har samtidigt blivit lidande. 

Tyvärr har också utvidgningen av målgruppen gjort att många 

ungdomar i de lägre åldrarna inte har fått jobb. 

 

När rapporten anmäldes för arbetsmarknadsnämnden skrev 

arbetsmarknadsförvaltningen i sitt tjänsteutlåtande: ”För att klara 

högt satta volymmål tar en del arbetsplatser emot ett så stort antal 

ungdomar att det är svårt att hitta arbetsuppgifter och ungdomar blir 

undersysselsatta. Det skapas även särskilda sysselsättningsprojekt där 

arbetsuppgifterna inte alltid upplevs som meningsfulla.” För oss är 

detta en tydlig kritik. 

 

Risken är att detta skapar förvaring snarare än jobb. Det ger inte de 

unga de erfarenheter som de behöver på arbetsmarknaden. Därför 

måste arbetet intensifieras med att bredda utbudet av jobb. En åtgärd 

skulle kunna vara att staden ska kunna stödja privata arbetsgivare 

som tar sig an feriejobbare med att i första hand kompensera dem för 

kostnaderna för handledning och introduktion. 
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Att det enligt Swecos rapport finns vissa unga vuxna som får 

feriejobb, som har påbörjat högskolestudier, visar vidare att man 

vänder sig till fel målgrupp. 

 

Samtidigt anser flera av handläggarna att det har blivit svårare för 

ungdomar med funktionsnedsättning att hitta sommarjobb – just på 

grund av de ökande volymkraven. Majoriteten har prioriterat unga 

vuxna som är etablerade i sina studier och som inte kommer att ha 

några problem att hitta jobb i framtiden framför ungdomar som 

verkligen behöver hjälp med att få in en fot på arbetsmarknaden.  

Det är inte en politik som utgår från de som är i mest behov av stöd. 

 

Vi vill till sist understryka att en samlad politik för att göra det 

möjligt för unga att få feriejobb naturligtvis först och främst måste 

utgå ifrån insatser för att sänka trösklarna in på arbetsmarknaden i 

den privata sektorn. Tyvärr gör majoritetens och regeringens 

skattehöjningar och höjningar av arbetsgivaravgiften det svårare  

för ungdomar i Stockholm att få jobb.” 
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§ 11 Svar på remiss av motion 2015:69 av Anna König 
Järlmyr (M) om enklare bygglov 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 110-1569/2015 

 

Dnr 150-555/2015 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på remiss 

av motion 2015:69 av Anna König Jerlmyr (M) om enklare 

bygglov.  

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-12-29.  

 

I en motion till kommunfullmäktige föreslår Anna König Jerlmyr (M) 

att kommunfullmäktige beslutar att uppdra åt kommunstyrelsen att 

uppvakta regeringen om att förändra Plan- och bygglagen och 

Boverkets byggregler i syfte att skapa förutsättningar för fler och 

billigare bostäder. Detta skulle minska bostadsbristen och skapa fler 

billiga bostäder i Stockholm. 

 

Äldreförvaltningen framför att i budget 2016 anges att takten i 

bostadsbyggandet ska öka med fokus på klimatsmarta hyresrätter 

med rimliga hyror och ett fördubblat bostadsbyggande inom de 

allmännyttiga bostadsbolagen. Äldreförvaltningen ser det som 

mycket angeläget att om- och nybyggnationer genomförs på ett sätt 

att hyrorna kan sättas till en rimlig nivå. Förvaltningen framhåller 

vikten av långsiktigt hållbart byggande. För personer med 

funktionsnedsättning, ung som gammal, är kraven på tillgänglighet 

prioriterat.  

I motionen nämns att åtgärder som bland annat mindre wc-yta skulle 

minska bostadskostnaden. Ur äldreförvaltningens perspektiv är detta 

inte möjligt då just hygienutrymmets storlek med plats för 

rullstolsburna och medhjälpare förutsätter utrymmen enligt förhöjd 

standard enligt Boverkets byggnormer.  

Vidare anser äldreförvaltningen att normal standard inte kan frångås 

när det gäller byggande av ordinärt boende.  

 

Yrkanden 
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Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och tjänstgörande ersättaren Britt 

Westerlind (KD) yrkar bifall till gemensamt förslag till beslut med 

stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C). 

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns tre förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP), ett gemensamt förslag till beslut från (M) och (KD) med stöd 

av ersättaryttrande från (C) och ett eget förslag till beslut från (L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (M) och (KD): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och tjänstgörande arsättaren Britt 

Westerlind (KD) med stöd av ersättaryttrande från Alfred Askeljung 

(C) reserverar sig mot nämndens beslut till förmån för sitt 

gemensamma förslag till beslut enligt följande: 

 

”Vi föreslog att äldrenämnden beslutar 

- att  tillstyrka motionen 
- att därutöver anföra 

Alliansregeringen genomförde ett stort antal positiva förändringar i 

regelverket för bostadsbyggande i syfte att korta processen och få ned 

produktionskostnader. Detta har tagits emot väl av marknaden, men 

mycket återstår fortfarande att göra. Regelverken är i vissa delar 

förlegade och måste anpassas till dagens moderna samhälle och utgå 

ifrån människors behov och önskemål. 

Glädjande nog så finns det nu flertalet goda exempel på bostadsbolag 

som satsar på innovativa lösningar för att bygga både snabbare och 

billigare, med fortsatt bra standard. Detta ska vi fortsätta att 

uppmuntra, men samtidigt finns det åtskilliga hinder kvar i 

regelverken som behöver tas bort för att fortsätta underlätta för 

bostadsbyggandet.  

Staden befolkningsprognos visar även att det kommer att finnas ett 

stort behov av bostäder för åldersgruppen 65+.  Därför är det viktigt 

att byggtakten ökar inte minst handlar det då om möjligheten att 



 Protokoll 

Sida 24 (39)  

 

Utdragbestyrkande 

 

Protokoll nr 1 fört vid 

äldrenämndens sammanträde 

tisdagen den 26 januari 2016 

 

tillåta avsteg från Plan- och bygglagen (PBL) och Boverkets 

byggregler (BBR).  

Inom äldreomsorgen ser vi en tendens att vårdtiden på sjukhus blir 

allt kortare och att de som finns på våra äldreboenden är en allt 

skörare och sjukare grupp. Friskare äldre med mindre vårdbehov bor 

kvar i hemmet längre. Strikta byggnormer för äldreboenden utgör en 

stor kostnad i kommunernas redan ansträngda investeringsbudgetar. 

Våtutrymmen ska vara utformade enligt bestämda mått och enklare 

matlagningsmöjligheter ska finnas på varje boendes rum trots att man 

sällan eller aldrig använder de pentryn som installeras. Ofta kopplar 

man rutinmässigt aldrig in kokplattorna för att förebygga olyckor. 

Det finns ett antal lösningar som skulle ge ekonomiskt genomslag 

och bidra till ett mer kostnadseffektivt byggande. Åtgärderna kan 

givetvis vara såväl stora som små. Det kan handla om att möjliggöra 

avsteg från kravet på balkong eller uteplats, att tillåta en effektivare 

planlösning, smartare funktioner och en annan kravställning för 

buller som primärt utgår ifrån inomhusmiljön. I kombination med fler 

förslag kan detta underlätta för innovativa lösningar, att bygga både 

snabbare och billigare, med fortsatt bra standard.” 

 

Reservation från (L): 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

”Liberalerna föreslår äldrenämnden att besluta 

- att delvis tillstyrka motionen 

- att i övrigt anföra 

Liberalerna ser positivt på att uppvakta regeringen om frågor som 

berör förändringar och förenklingar av plan- och bygglagen. Dessa 

förändringar rör dock primärt andra delar av PBL än de Moderaterna 

föreslår.  

 

Reglerna för exempelvis buller och själva planprocessen kan göras 

effektivare för att sänka kostnaderna vid nybyggnation. Det är inte 

rimligt att Sveavägen som är en mycket populär gata att bo på 

samtidigt har för höga bullernivåer enligt nuvarande regelverk.  

Den tid det tar för staden att handlägga ett byggärende genom 

planprocessen och därefter överklagningar är också orimlig. 

 

Det är emellertid tveksamt med regelförenklingar som berör 

tillgängligheten till bostäder, särskilt i ljuset av en åldrande 

befolkning. Många äldre behöver förhållandevis stora ytor i badrum 

och i boendet i stort för att kunna röra sig i hemmet. Även balkonger 

är viktigt för att göra det möjligt att kunna komma ut i friska luften.”  
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§ 12   Svar på remiss av ”Stockholms miljöprogram 2016-
2019 

Svar på remiss från kommunstyrelsen, KS dnr 303-1200/2014 

 

Dnr 150-674/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande och 

överlämnar det till kommunstyrelsen som sitt svar på remiss 

av ”Stockholms miljöprogram 2016-2019”. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-01-03.  

Kommunstyrelsen gavs i budget för 2015 uppdraget att i samverkan 

med stadens nämnder och bolagsstyrelser ta fram ett förslag till 

miljöprogram för perioden 2016-2019, vilket sedan år 1976 blir det 

nionde i ordningen.  

Förslaget till Miljöprogram för Stockholms stad 2016-2019 

innehåller sex miljömål nedbrutna i 30 delmål och 40 indikatorer.  

De sex miljömålen i förslaget är: 

 Hållbar energianvändning 

 Miljöanpassade transporter 

 Hållbar mark- och vattenanvändning 

 Resurseffektiva kretslopp 

 Giftfritt Stockholm 

 Sund inomhusmiljö 

Miljömålen har skärpts i förhållande till tidigare miljöprogram och 

ska på ett tydligare sätt integreras i stadens styrsystem i syfte att 

stärka miljöprogrammets roll. Det finns också en stark koppling till 

verksamhetsområdesmålen i budgeten. För att öka logiken och 

kopplingen till stadens budgetprocess, föreslår stadsledningskontoret 

att miljöprogrammet integreras i stadens styrsystem ILS (Integrerat 

Ledningssystem) vilket innebär att genomförande och uppföljning av 

delmål sker i respektive nämnds verksamhetsplan.  

 

Äldreförvaltningen är positiv till förslaget till miljöprogram för 

Stockholms stad 2016-2019 och ser fördelarna med en ökad 

integration av miljöprogrammet i stadens budget och budgetprocess. 

Äldreförvaltningen framför att förslaget innebär att ansvaret för 

uppföljningen av delmålen tydligt kopplas till den verksamhet som 

har genomförandeansvar och att uppföljning och redovisning av 

resultat för delmålen sker årsvis där även förslag till förbättringar ges.  
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) och tjänstgörande ersättaren Britt 

Westerlind (KD) lämnar förvaltningens förslag utan eget 

ställningstagande.  

 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) yrkar bifall till eget förslag till 

beslut. 

 

Ersättaren Alfred Askeljung (C) anmäler skriftligt eget anförande. 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) och ett eget förslag till beslut från (L). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Särskilt uttalande från (M) och (KD): 

”Vi har tagit del av förvaltningens svar på remissen av Stockholms 

miljöprogram för åren 2016-2019.  

Vi lämnar ärendet utan eget ställningstagande.” 

 

Reservation från (L): 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) reserverar sig mot nämndens 

beslut till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt följande: 

 

”Liberalerna föreslog att äldrenämnden beslutar att  

- att delvis godkänna kontorets förslag till beslut 

- att i övrigt anföra följande: 

Enligt budgeten för 2015 skulle ett nytt miljöprogram tas fram för 

Stockholms stad under förra året. Det försenade miljöprogram som 

nu presenterats framstår i allt väsentligt som ett förhastat verk.  

 

Miljöprogrammet har tagits fram av en grupp om 50 personer vars 

slutprodukt i anmärkningsvärt stora delar överlappar med stadens 

budget. En del av de mål som sätts upp i förslaget till miljöprogram 

formulerar mål som sedan antagandet av stadens budget för 2016 är 
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gällande för staden genom Miljö- och hälsoskyddsnämnden men som 

i förslaget till miljöprogram får en annan form. 

 

Vidare innehåller miljöprogrammet en rad mål som är svåra att 

utvärdera, exempelvis om trängselskattens utformning. Förslaget till 

miljöprogram innehåller dessutom mål för stadens upphandlingar 

trots att staden arbetar med en policy för upphandlingar och inköp.  

Förslaget att varje nämnd ska ta fram egna mål ger dessutom en 

kraftig målinflation. Vidare uppger flera kontor i staden att de av 

olika skäl har svårt utläsa hur de ska arbeta med miljöprogrammet. 

 

Trots att programmet redan är försenat framstår det nya förslaget 

därför som ett förhastat verk. Såväl Liberalerna som majoriteten har 

höga ambitioner för Stockholms miljöarbete. Därför hade Stockholm 

varit betjänt av ett miljöprogram med konkreta, utvärderingsbara och 

fokuserade mål.” 

 

Ersättaranförande från Alfred Askeljung (C): 

Om Centerpartiet hade rösträtt hade vi föreslagit att äldrenämnden  

beslutar att: 

 

- delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 

- därutöver anföra följande: 

Stadens miljöprogram för 2016-2019 är nu äntligen remitterat. Som 

stadens främsta styrdokument på miljöområdet är vi angelägna om att 

förslaget från kommunstyrelsen tillåts en ingående granskning av alla 

berörda verksamheter i staden.  I stora delar välkomnar vi 

inriktningen för stadens kommande miljöarbete där Stockholm 

fortsatt agerar som ett internationellt föredöme på miljöområdet.  

 

För genomförandet av miljöprogrammet betonar vi vikten av att 

stadens resurser utnyttjas kostnadseffektivt. Upplägget med att 

uppföljningsansvaret för delmålen tydligt kopplas till den verksamhet 

som har genomförandeansvar torde vara klokt och effektivt. 

Därutöver kan den föreslagna ansvarsfördelningen för indikatorerna, 

där bara nämnder och bolag som har störst påverkan åläggs att 

rapportera, bli kostnadseffektiv då staden kan jobba med fler 

indikatorer samtidigt som administrationen hålls nere. 

 

En utmaning gällande energianvändningen är att hantera 

energikraven i nybyggnationen. Det är viktigt att Stockholm kan 

ligga i framkant gällande hållbart byggande. I detta sammanhang vill 

vi betona vikten av att lagstiftningen om att förbjuda så kallade 

kommunala särkrav ses över. Enligt stadens miljöförvaltning har 

lagstiftningen inte fått någon rättslig betydelse. Detta är naturligtvis 

glädjande av många skäl, dels att Stockholms stad även 

fortsättningsvis kan gå före i snålt energibyggande, dels att 
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marknaden verkar vara ointresserad av att vänta in lågt satta 

nationella krav. En orosfaktor är dock att lagstiftningen skapat 

förvirring bland såväl byggherrar som stadsplanerare. Den felaktiga 

föreställningen om att det råder förbud för bostadsbyggande som går 

längre än vad Boverkets byggregler föreskriver kan komma att 

påverka byggtakten negativt. Därför vill vi att vänstermajoriten 

tydligare trycker på regeringen för att bestämmelsen ska avskaffas.  

 

Att minska utsläppen från vägtransporterna är en svår utmaning för 

staden. Fossila drivmedel tillhör knappast framtiden och övergången 

till mer miljöanpassade transportmedel som kollektivtrafik, 

miljöbilar, sjöfart, gång och cykel måste ske snabbare. För att klara 

målet med miljöanpassade transporter krävs att vi planerar staden på 

ett sätt som lägger grunden för miljövänliga livsstilar. Detta gör vi 

genom den täta miljövänliga staden. Genom att bygga högre i goda 

kollektivtrafiklägen så använder vi stadens mark mer effektivt och 

sparar parker- och grönområden. Då blir det även möjligt att använda 

kollektivtrafik på ett långt mer effektivt sätt än idag. Det är viktigt att 

staden ytterligare fördjupar och intensifierar samarbetet och 

planeringen med AB Storstockholms Lokaltrafik, Trafikverket och 

regionens övriga aktörer i dessa frågor.   

 

Det är hög tid att sluta se på stadens vatten som ett problem att gå 

runt, över eller under. Det behövs en offensiv politik för att bättre 

utnyttja Stockholms vattenvägar för bland annat vattenburen 

kollektivtrafik. Det är välkommet att miljöprogrammet lyfter fram 

vattenvägarna som hållbara alternativ till vägtransporterna. Vi saknar 

dock ett tydligare resonemang om hur staden tidigt i planeringsstadiet 

ska tänka kring sjötrafiken när bostäder byggs i nya områden. 

 

En ökande befolkning ger möjlighet att förtäta staden så att fler får 

närmare till vardagsnära service, kollektivtrafik och trygga gång- och 

cykelstråk. För detta krävs en smart och hållbar markanvändning. För 

att kunna bygga tillräckligt många bostäder kan vi krasst instämma i 

miljöprogrammets konstaterande att ”det kommer inte att vara 

möjligt att tillgodose alla intressen och önskemål”, till exempel 

kopplat till överklagandeprocesser där bostäder och förtätning i 

alltför hög utträckning kan stoppas av särintressen. Vi menar att det 

ligger ett tungt allmänintresse i att staden kan byggas tät och 

miljövänlig. 

 

Miljöprogrammets mål om resurseffektiva kretslopp innefattar 

viktiga delmål där stadens avfallshantering står i fokus. Det är 

positivt att vänstermajoriteten fortsätter på alliansens höjda ambition 

gällande matavfallsinsamling för att öka tillgången till biogas i 

regionen. Vi vill betona vikten av staden skyndsamt kommer vidare i 

planeringen av den optiska sorteringsanläggningen för att nå målet 

om 70 procent insamling av matavfall till år 2020. En viktig faktor 

för att lyckas med en ökad resurshushållning är att det ska vara lätt att 
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göra rätt för stockholmarna där avfallshanteringen är både 

pedagogisk och lättillgänglig. 

 

Slutligen, då miljöprogrammet kommer att beröra delar där staden 

inte har egen rådighet vill vi betona vikten av samverkan med externa 

aktörer, inte minst stadens näringsliv.” 
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§ 13  Utvärdering och vidareutveckling av ersättnings- och 
tidsregistreringssystemet inom hemtjänsten - slutrapport 

Dnr 350-208/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande  

och slutrapporten ”Utvärdering av ersättnings- och 

tidsregistreringssystemet”. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-01-11.  

Stockholms stad införde 1 januari 2014 ett nytt timbaserat 

ersättningssystem för hemtjänsten. Syftet med införandet var att se 

till att den enskilde får hjälp med de insatser som denne är beviljad. 

Det nya ersättningssystemet innebär att utföraren ersätts per utförd 

timme dag/kväll och per utförd insats nattetid. Systemet förutsätter att 

utföraren elektroniskt ska registrera när en insats påbörjas respektive 

avslutas. Tidregisteringssystemet togs i bruk etappvis under första 

halvan av 2014. 

 

I juni 2015 anmäldes till äldrenämnden deltidsrapport kring 

utvärdering- och vidareutveckling av ersättnings- och 

tidsregistreringssystemet inom hemtjänsten. I denna rapport pekades 

ett antal utvecklingsområden ut. Resultatet av en enkät kring 

hemtjänsten baserad på resultat från tre stadsdelsnämnder 

presenterades också. 

 

I slutrapporten nu presenteras resultatet från enkäten avseende 

samtliga 14 stadsdelsnämnder. Utöver detta presenteras också 

arbetssätt och inriktning för arbetet med att effektivisera 

administration inom hemtjänsten och att öka inflytandet för den 

enskilde.  

 

Äldreförvaltningen återkommer till äldrenämndens sammanträde den 

22 mars 2016 med ett ärende som kommer att lägga fram ett förslag 

till alternativ till GPS-tekniken liksom en översyn av reglerna kring 

debitering av 110 % av bedömd tid och ersättning för avböjda besök. 

I detta ärende kommer även förslag att presenteras till hur den 

enskildes möjligheter, i större utsträckning, ska kunna påverka 

insatsens innehåll och när den förläggs. 
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Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L)  och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) anmäler ett 

gemensamt särskilt uttalande med stöd av ersättaryttrande från Alfred 

Askeljung (C). 

 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 

 

Särskilt uttalande från (M), (L) och (KD) med stöd av 

ersättaryttrande från (C): 

”Vi har tagit del av äldreförvaltningens slutrapport kring utvärdering- 

och vidareutveckling av ersättnings- och tidsregistreringssystemet 

inom hemtjänsten. Som förvaltningen påpekar i sitt tjänsteutlåtande 

är rapporten en av flera viktiga delar i den utveckling som pågår av 

hemtjänsten i staden.  

Inför det fortsatta arbetet med att utveckla hemtjänsten vill vi 

understryka att utgångspunkten för arbetet ska vara att äldre får den 

tid de har fått beviljat och att tidsregistreringens främsta uppgift är att 

säkerställa detta samt att äldre ska kunna påverka innehållet i det stöd 

som de har fått beviljat.” 
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OBS! (I enligghet med den ändrade dagordningen behandlas ärendet 

§ 20 efter ärendet § 13 och före ärendet § 14) 

§ 20 Gemensam upphandling av broddar till personer som 
är 75 år och äldre och som har hemtjänst och/eller 
trygghetslarm, förfrågningsunderlag 

Dnr 510-28/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

1. Äldrenämnden godkänner tjänsteutlåtandet med 

förfrågningsunderlag för en gemensam upphandling av 

broddar/halkskydd till målgruppen personer som är 75 år 

och äldre och som har hemtjänst och/eller trygghetslarm.  

 

2.   Äldrenämnden uppdrar åt äldreförvaltningens chef  

      att genomföra upphandlingen med praktisk hjälp från  

      serviceförvaltningen, att teckna och förvalta avtal med  

      vinnande anbud (tilldelningsbeslut) i enlighet med  

      fullmakter från deltagande stadsdelsnämnder. 

 

3. Försökverksamheten med broddar/halksydd genomförs 

av stadsdelsnämnderna under ledning av äldrenämnden 

och ska utvärderas. Äldrenämnden uppdrar därmed åt 

förvaltningschefen att återkomma med en 

utvärderingsrapport under våren 2017.  

 

4. Utvärderingsrapporten delges stadsdelsnämnderna för 

kännedom. 

  

             Paragrafen förklaras omedelbart justerad. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2016-01-20.  

I stadens budget för 2016 finns ett uppdrag till stadsdelsnämnderna 

att under ledning av äldrenämnden genomföra en försökverksamhet 

med att erbjuda konstandsfria broddar till alla personer som är 75 år 

eller äldre och som har hemtjänst och/eller trygghetslarm. Uppdraget 

finns också i äldrenämndens verksamhetsplan för år 2016 (dnr 122-

651/2015) sid. 29.  

Äldreförvaltningen har nu tagit fram ett förfrågningsunderlag för 

upphandling av broddar/halkskydd (bilaga). Äldreförvaltningen 

föreslår att förvaltningschefen leder försökverksamheten, genomför 

upphandlingen av broddar/halkskydd och med stöd i 
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fullmakter/vidaredelegation från deltagande stadsdelsnämnder 

tecknar tilldelningsavtal med vinnande anbud.  

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V), ledamoten Mirja Räihä m.fl. (S) 

och ledamoten Christopher Ödmann m.fl. (MP) yrkar bifall till 

förvaltningens förslag till beslut.  

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) yrkar bifall till 

gemensamt förslag till beslut med stöd av ersättaryttrande från Alfred 

Askeljung (C). 

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) konstaterar att det finns två förslag 

till beslut: förvaltningens förslag till beslut som stöds av (V), (S) och 

(MP) och ett gemensamt förslag till beslut från (M), (L) och (KD) 

med stöd av ersättaryttrande från (C). 

 

Ordföranden ställer förslagen till beslut mot varandra och finner att 

nämnden beslöt utan omröstning enligt förvaltningens förslag till 

beslut som stöddes av (V), (S) och (MP). 

 

Reservation från (M), (L) och (KD) med stöd av (C): 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M), ledamoten Ann-Katrin Åslund 

(L) och tjänstgörande ersättaren Britt Westerlind (KD) med stöd av 

ersättaryttrande från Alfred Askeljung (C) reserverar sig mot 

nämndens beslut till förmån för sitt gemensamma förslag till beslut 

enligt följande: 

”Vi föreslår att äldrenämnden beslutar 

- att avslå äldreförvaltningens förslag till beslut  

- att därutöver anföra följande: 

 

Låt oss inledningsvis konstatera att vi ser positivt på att äldre 

personer i Stockholms stad kan ta sig fram även på besvärligt 

vinterunderlag och att folk i allmänhet och äldre i synnerhet inte 

halkar.  

 

Däremot anser vi inte att upphandling och distribution av broddar till 

vissa av stadens äldre är en kommunal kärnuppgift. Detta är 

rödgrönrosa signalpolitik av yppersta klass: att ta av egendisponibla 

medel med den vänstra handen och ge av gemensamhetsmedel med 

den högra. I praktiken innebär höjningen av skatten på 

garantipensionen att det för den enskilde äldre på ett halvår äter upp 

hela den eventuella vinsten med kommunala broddar. 
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En betydligt smidigare lösning än central upphandling skulle vara att 

stärka flexibiliteten inom hemtjänsten. Att bistå med köp av broddar 

borde kunna rymmas inom biståndsbedömning och betalas inom ram 

för äldreomsorgen. Att dra igång en fullständig upphandlingsapparat 

för inköp av kommunala broddar är inte bara ett byråkratiskt slöseri, 

utan även en tidsmässig miss: med den rödgrönrosa administrativa 

hastighet torde broddarna vara på plats då solen står högt på 

himmelen, fåglarna kvittrar och snö och halka är ett minne blott.” 
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§ 14    Anmälan av förvaltningens kontorsyttrande 
angående remissen av Betänkandet ”Mål och myndighet – 
en effektiv styrning av jämställdhetspolitiken”               
(SOU 2015:86) 

Remiss från kommunstyrelsen, dnr 110-1676/2015 

 

Dnr 150-664/2015 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

            Äldrenämnden godkänner förvaltningens kontorsyttrande som  

            svar på remissen av Betänkandet ”Mål och myndighet – en  

            effektiv styrning av jämställdhetspolitiken” (SOU 2015:86)  

     och lägger anmälan till handlingarna. 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-12-08. 

 

Kommunstyrelsen har begärt äldrenämndens yttrande avseende 

remiss om regeringskansliets ”Betänkandet ”Mål och myndighet – en 

effektiv styrning av jämställdhetspolitiken” SOU 2015:86. 

Regeringen beslutade 2014-04-03 att tillsätta en utredning 

”Uppföljning av utvecklingen mot jämställdhet samt 

jämställdhetspolitikens genomförande och effektivitet”. Utredningens 

viktigaste slutsats är att jämställdhetspolitiken behöver bli mer 

långsiktig och hållbar och få en mer fast och permanent struktur på 

nationell nivå för att regeringen ska kunna säkerställa att politiska 

prioriteringar får genomslag i styrningen av myndigheter och 

verksamheter. Remissen föreslår därför att en jämställdhets-

myndighet inrättas med syfte att ge förutsättningar för långsiktighet 

och kontinuitet i jämställdhetspolitiken.  

 

Myndigheten ska svara för utvecklingen rörande jämställdhet och för 

att både ta del av andra myndigheters och aktörers underlag som rör 

jämställdhet och initiera och genomföra egna uppföljningar och 

analyser. En myndighet med en samlad bild över verksamheten och 

ett samlat ansvar för uppgifterna underlättar i hög grad regeringens 

styrning, vilket i sig bidrar till att regeringens styrning av andra 

myndigheter och verksamheter som verkar för de 

jämställdhetspolitiska målen blir effektiv. 

 

Äldreförvaltningen är positiv till Betänkandet och framför flertalet 

synpunkter, bl.a. att äldreperspektivet omnämns i utredningen. 
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Äldreförvaltningen framför att i framtida utredningar bör 

äldreperspektiv finnas med som delvis inkluderar skillnader i 

biståndsbedömning och äldreomsorg, men också skillnader i pension 

och andra indikatorer som kan belysa ojämlikt åldrande. 

Förvaltningen är även positiv till inrättandet av en 

jämställdhetsmyndighet. Av den beskrivning av myndigheten som 

framkommer av utredningen ser äldreförvaltningen en eventuell 

myndighet som ett bra stöd för kommunerna i arbetet med 

jämställdhetsfrågor. 

 

  

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden Torun Boucher (V) finner att nämnden beslöt enligt 

förvaltningens förslag till beslut. 
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§ 15  Anmälan om äldreförvaltningens genomförda 
utbildningar och fortbildningar under året 2015 

Dnr 530-8/2016 

 

  Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande 

med redogörelse av genomförda utbildningar och 

fortbildningar för medarbetare inom hemtjänsten 2015 och 

lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

Ärendet   

Förvaltningen har redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande daterat  

2015-12-23.  

Arbetet inom såväl hemtjänst som på vård- och omsorgsboende 

ställer krav på medarbetare med adekvat kompetens. För att möta de 

äldres behov av äldreomsorg måste verksamheten utvecklas 

kontinuerligt. Det behöver finnas medarbetare inom äldreomsorgen 

som har den kompetens som krävs för arbetet.  

För att möta de utmaningar som äldreomsorgen står inför gällande 

kompetensförsörjning och utveckling pågår ett kontinuerligt arbete 

för att öka kompetensen hos medarbetarna genom olika former av 

utbildning och fortbildning. Ärendet beskriver de utbildningsinsatser 

som äldreförvaltningen tillhandahållit år 2015. 

 

Yrkanden 

Ordföranden Torun Boucher (V) med instämmande av övriga 

ledamöter och tjänstgörande ersättare yrkar bifall till förvaltningens 

förslag till beslut.  

 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att nämnden beslöt enligt förvaltningens förslag 

till beslut. 
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§ 16  Anmälan av protokoll från kommunstyrelsens 
pensionärsråd (KPR) från den 18 januari 2016 

Föreligger protokoll från kommunstyrelsens pensionärsråd från 

sammanträde den 18 januari 2015. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

 

§ 17  Anmälan av protokoll från rådet för 
funktionshinderfrågor gemensamt för socialnämnden, 
äldrenämnden och överförmyndarnämnden från 
sammanträde den 21 januari 2016 

Föreligger protokoll från socialnämndens, äldrenämndens och 

överförmyndarnämndens gemensamma råd för funktionshinderfrågor 

från sammanträden den 21 januari 2016. 

 

 

Ledamoten Dennis Wedin m.fl. (M) önskar få förtydligande om 

information från § 4 första stycket i det anmälda protokollet från FH-

rådet. 

 

Förvaltningen återkommer med information. 

 

 Äldrenämndens beslut 

 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 

 

§ 18   Anmälan av postlista för tiden 1 – 31 december 2015 

Föreligger äldreförvaltningens postlista för december 2015. 

 

 

 Äldrenämndens beslut 

Äldrenämnden lägger anmälan till handlingarna. 
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§ 19    Övriga frågor 

Ledamoten Ann-Katrin Åslund (L) föreslår att äldrenämnden får 

presentationen om ärendet § 13. 

 

Avdelningschefen Raili Karlsson svara att presentationen delges 

nämnden dagen efter avslutat sammanträde. 

 

Ordföranden Torun Boucher (V) avslutar sammanträdet.  

 

 

 

 

Vid protokollet  

 

Barbara Ahlmark, nämndsekreterare 


